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Geachte burgemeester, 
 
In het Districtelijk VeiligheidsOverleg (DVO) is recentelijk besloten om te komen tot een 
arrangement tussen de politie en de veertien deelnemende gemeenten inzake de 
samenwerking tussen de politie en de buitengewoon opsporingsambtenaren (verder: 
boa’s). De gesprekken tussen de gemeenten en de politie zijn reeds gestart of dat 
gebeurt op korte termijn. Daarnaast is besloten om het bestaande 
samenwerkingsconvenant tussen de veertien gemeenten inzake de doorlening van 
boa’s te evalueren. In dat kader hebben wij recentelijk de veertien gemeenten gevraagd 
de bestaande cijfers van het aantal boa’s te actualiseren en de ervaringen met 
bestaande samenwerkingsconvenant uit 2013 aan te geven. Voor uw oriëntatie hebben 
wij de uitkomsten van deze inventarisatie bijgaand toegevoegd.  
 
Aan de hand van deze input willen wij nu de slag maken naar de toekomst en 
inventariseren of, en zo ja hoe, wij de samenwerking tussen gemeenten een verdere 
impuls willen geven. In dat kader stellen wij onderstaand enkele thema’s aan de orde 
waarbij wij in de vorm van een aantal concrete vragen een beeld van de aard en 
omvang van de gewenste samenwerking willen ophalen. De opbrengst leggen wij 
uiteraard bij u terug als voorbereiding op een verdiepende discussie in het DVO. 
 
Wij verzoeken u ons uiterlijk 30 april uw reactie ons te doen toekomen. Met deze ruime 
termijn beogen wij u de mogelijkheid te bieden voor een goede bestuurlijk-ambtelijke 
afstemming alsmede desgewenst een consultatie met de portefeuillehouder handhaving 
cq in uw college.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 2 

 
Vragen 
 
1. Regionale samenwerking 

De samenwerking kent twee aspecten, namelijk de samenwerking tussen boa’s en 
politie en de samenwerking tussen gemeenten. Zoals benoemd dienen er over de 
(operationele) samenwerking tussen boa’s en politie met name lokale afspraken te 
worden gemaakt. Hierover heeft het DVO al aangegeven achter deze ontwikkeling te 
staan en het voornemen van de politie om te komen met een format 
handhavingsarrangement.  
Als we kijken naar de samenwerking tussen gemeenten gaat het met name om het 
werken door boa’s op elkaars grondgebied (uitwisselbaarheid).  

 

2. Opleiding en professionalisering 

Nieuwe taken en verantwoordelijkheden (zoals bijvoorbeeld rond handhaving van de 
coronamaatregelen) vragen soms om andere vaardigheden van boa’s. Bovendien is het 
wenselijk dat boa’s ook aan hun algemene vakmanschap en ontwikkeling kunnen blijven 
werken (dit kan bijvoorbeeld door trainingen aan te bieden via de boa-academie - 
https://www.ikbenboa.nl/diensten/boa-academie/). Dit vakmanschap en 
opleidingsniveau kan een bijdrage leveren of misschien wel voorwaarde vormen voor 
een goede uitwisselbaarheid.  

 

.  
 

3. Benchmark  

Er bestaat de mogelijkheid om regionaal een vergelijkbaar niveau te realiseren als het 
gaat om de vaardigheden en het vakmanschap van onze boa’s. Dit bevordert de 
uitwisselbaarheid. Een beeld van de minimale vereisten, oftewel een benchmark, kan 
hier mogelijk aan bijdragen.  

 

4. Organisatie 

Het werkgeverschap van de boa’s ligt momenteel bij de individuele gemeenten. Ook de 
aansturing vindt primair op lokaal niveau plaats. Om in operationele zin alsmede voor 
wat betreft de bedrijfsvoering de eenduidigheid te vergroten bestaat de mogelijkheid de 
boa’s in een entiteit onder te brengen en op basis daarvan een contract af te sluiten met 
de individuele gemeenten voor wat betreft de inzet. 

 

Vraag 1: In hoeverre bent u tevreden over de huidige regionale samenwerking als het gaat om de 
uitwisselbaarheid van onze boa’s, en welke behoeften/ontwikkelingen zijn er voor de toekomst?   

Vraag 2: Welke behoefte heeft u als het gaat om opleiding en doorontwikkeling van de boa’s? 

Vraag 3. Bent u voorstander om opleidingen van de boa’s gezamenlijk te bepalen en te organiseren? 

Vraag 4: Bent u voorstander aan te sluiten bij een benchmark met als doel een minimaal regionaal 
kwaliteitsniveau te bereiken?  

Vraag 5: Uit welke aspecten zou deze benchmark kunnen bestaan?  

Vraag 6: Ziet u meerwaarde om de boa’s bij een entiteit onder te brengen en zo ja kiest u dan voor 
een gemeente of een eigen entiteit? 

Vraag 7: Welke argumenten zijn voor u doorslaggevend bij de beantwoording van vraag acht 

https://www.ikbenboa.nl/diensten/boa-academie/
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5. Dwang/sanctiemiddelen 

Rondom het wel of niet verstrekken van dwang/sanctiemiddelen aan boa’s voor de 
veiligheid bij hun taakuitoefening is een discussie ontstaan. Dit is de reden dat de 
minister heeft aangekondigd met een regeling te komen voor de uitrusting en 
bewapening van boa’s (met een adviesrol voor de lokale driehoeken). Als pilot wordt op 
korte termijn gestart met het verstrekken van een korte wapenstok aan boa’s domein I 
van enkele gemeenten. Voorwaarde voor deelname aan deze pilot is de aanwezigheid 
van een handhavingsarrangement. Deze voorwaarde strookt met het standpunt van de 
politie op dit punt, namelijk dat goede samenwerkingsafspraken tussen beide partijen 
(o.a. over back-up) een randvoorwaarde zijn voor een veilige taakuitoefening door de 
boa. Dit dient eerst geregeld te zijn, alvorens een discussie gevoerd kan worden over 
dwang/sanctiemiddelen.  
Naast bovenstaand standpunt van de politie geldt dat bewapening aanvullende eisen 
voor wat betreft (structurele) opleiding en vakbekwaamheid met zich meebrengt 

 
Vragen en reactie 
Wij verzoeken u ons uiterlijk 30 april 2021 uw reactie te doen toekomen. Bij voorbaat 
dank voor uw medewerking. U kunt uw reactie en/of eventuele vragen sturen naar 
f.stein@hengelo.nl. 
 
 

Met vriendelijke groet, 
Bestuurlijk trekkers samenwerking politie-gemeente, 
 
 
 
 
Mr S.W.J.G. Schelberg   mr. drs. R.G. Welten 
burgemeester gemeente Hengelo  burgemeester gemeente Haaksbergen 
 

Vraag 8: Wat is uw opvatting over de uitrusting van dwang/sanctiemiddelen van de boa’s? 

Vraag 9: Wilt u toe naar een regionaal standpunt rondom uitrusting van 
sanctie/dwangmiddelen?  


